

278 (X). Draft convention on freedom of information

Resolution of 13 February 1950

The Economic and Social Council

Transmits General Assembly resolution 313 (IV) of 20 October 1949 to the Commission on Human Rights for the action contemplated therein.

279 (X). Report of the Social Commission (fifth session). Housing and town and country planning

Resolutions of 17 February 1950

A

The Economic and Social Council

Takes note of the report of the Social Commission (fifth session);²⁸

Endorses, subject to review by the Council at its eleventh session in the light of further consideration of the programme by the Social Commission at its sixth session, the work programme for 1950 developed by the Social Commission regarding:

(a) Prevention of crime and treatment of offenders;

(b) Family, child and youth welfare;

(c) Social aspects of the rehabilitation of the physically handicapped, including the blind;

(d) Other social activities;

Invites the attention of the Social Commission to the discussion on these subjects at the tenth session of the Council;

Notes that the Secretary-General is to report to the sixth session of the Social Commission on the study on the continuing needs of children; and

Requests the Social Commission at its sixth session to give urgent attention to this study and to make specific recommendations to the eleventh session of the Council.

B

The Economic and Social Council

Approves the 1950 work programme in the field of housing and town and country planning as adopted by the Social Commission at its fifth session;

Draws the attention of the Social Commission to the discussions of these subjects which took place at the tenth session of the Council;²⁹

Requests the Social Commission, in giving further consideration to its work programme as outlined in the report of its fifth session, to concentrate its attention

278 (X). Projet de convention relative à la liberté de l'information

Résolution du 13 février 1950

Le Conseil économique et social

Transmet à la Commission des droits de l'homme la résolution 313 (IV), adoptée par l'Assemblée générale le 20 octobre 1949, pour lui permettre de prendre les dispositions envisagées par cette résolution.

279 (X). Rapport de la Commission des questions sociales (cinquième session). Habitation, urbanisme et aménagement des campagnes

Résolutions du 17 février 1950

A

Le Conseil économique et social

Prend acte du rapport de la Commission des questions sociales (cinquième session)²⁸;

Fait sien le programme de travail pour 1950 élaboré par la Commission des questions sociales, sous réserve de révision par le Conseil au cours de sa onzième session à la lumière du nouvel examen du programme auquel aura procédé la Commission des questions sociales à sa sixième session; ce programme porte sur les questions suivantes:

a) Prévention du crime et traitement des délinquants;

b) Protection de la famille, de l'enfance et de la jeunesse;

c) Aspects sociaux de la réadaptation des personnes physiquement diminuées, notamment des aveugles;

d) Autres activités sociales;

Appelle l'attention de la Commission des questions sociales sur les débats que le Conseil a consacrés à cette question au cours de sa dixième session;

Note que le Secrétaire général doit présenter à la Commission des questions sociales, au cours de sa sixième session, un rapport sur l'étude des besoins permanents des enfants; et

Invite la Commission des questions sociales à examiner d'urgence cette étude au cours de sa sixième session et à présenter des recommandations précises au Conseil pour sa onzième session.

B

Le Conseil économique et social

Approuve le programme de travail prévu pour 1950 en ce qui concerne l'habitation, l'urbanisme et l'aménagement des campagnes, tel que la Commission des questions sociales l'a adopté à sa cinquième session;

Appelle l'attention de la Commission des questions sociales sur les débats que le Conseil a consacrés à cette question au cours de sa dixième session²⁹;

Prie la Commission des questions sociales, lorsqu'elle prendra l'examen de son programme de travail tel qu'il figure dans le rapport de sa cinquième session,

²⁸ See document E/1568.

²⁹ See *Official Records of the Economic and Social Council, Fifth Year, Tenth Session, 354th meeting.*

²⁸ Voir le document E/1568.

²⁹ Voir les *Procès-verbaux officiels du Conseil économique et social, cinquième année, dixième session, 354ème séance.*